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Seniorrådet 

   

 

Referat fra mødet 

Den 25. sep. 2023 kl. 09.00 - 12:00 Mødelokale F6   
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Lars Boe 

Vicki Hansen 

Lis Olsen 

Søren Holmgaard 

Anne-Mette Olsen 

Inga Helver 

 

Fraværende: Vicki Hansen, Søren 

Holmgaard og Lars Boe 

 

Referent: Gitte Broberg Christiansen 

 

 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 4. september 2023 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes. 

 

Beslutning: 

Under punkt 5 tilføjes punkterne: 

• Udpegning af seniorrådsrepræsentant til De Tre Ege 

• Udpegning af seniorrådsrepræsentant til Smagspanelet 

Dagsordenen blev herefter godkendt. 

 

Referatet blev godkendt. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 

Sagsfremstilling 
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Indstilling: 

Beslutning: 

Der var ingen deltagelse fra kommunen. 

 

Sag nr. 3  Orientering v/formanden  

Formanden orienterede om den netop indgået budgetaftale for 2024 

Budget 2024 for ældreområdet 

Driftsudvidelser: 

Merudgifter til ældre og specialiserede områder - 5 mio. kr. 

Flytning af forebyggelse og træning til Frederikssund hospital – 980.000 kr. 

Tilbud om træning til borgere med en demenssygdom fastholdes 923.000 kr.   

Investeringer: 

Styrke daghjemmene 5,6 mio. kr. pr. år 

Samle midlertidige pladser på Frederikssund Hospital kr. 305.000 kr. i 2024 

Besparelser: 

Der spares i alt 4.751 mio. kr. i 2024 stigende til 7.586 mio. kr. i 

overslagsårene på Ældreområdet. 

Samlet spares der på aktiviteter for hjemmeboende socialt udsatte og 

aktivitetspuljen på omsorgscentrene -160.000 kr. stigende til -570.000 i 

overslagsårene (Nuværende budget i 2023 alt 910.000 kr. 2024 stigende til kr. 

1.32 mio. kr.) 

Omlægning af tilsyn med omsorgscentre, friplejecentre, 

Rehabiliteringsafdelingen og træningsområdet med 120.000 kr. (nuværende 

budget 175.000 kr.) 

Effektiviseringer ved øget brug af og investering i velfærdsteknologi - fra 

manuelle til elektriske hjælpemidler kr. 100.00 i 2024 og 1,2 mio. kr. i 

overslagsårene. (budget før ændring kr. 162.404) 

Forhøjelse af brugerbetaling for kørsel til daghjemmene 80.000 kr. pr år. (den 

foreslåede besparelse kr. 317.000 kr.) 

Annullering af genåbning af 7 plejeboliger på Omsorgscenter Tolleruphøj 

besparelse 2.050 mio. kr. 

Digital vagtplanlægning for de Selvstyrende Teams Døgnplejen besparelse kr. 

150.000 stigende til kr. 300.000 

Optimeret ruteplanlægning i de Selvstyrende Teams i Døgnplejen besparelse 

kr. 750.000 pr år fra 2025. 

Øget brug af APV-teknologier i hjemmeplejen besparelse 1 mio. kr. pr år.  

Ikke besætte årsværk til personlig vejleder til SOSU-elever besparelse 600.000 

kr. 

Øge andelen af borgere, der modtager dosispakket medicin besparelse 

275.000 kr. stigende til 700.000 kr. 

 Indførelse af egenbetaling på kørsel til genoptræning med 96.000 kr. hvert år 

(oprindeligt forslag på kr. 168.000) 

Omlægning af dele af hofteholdtræning til virtuel selvtræning via Exorlive 

besparelse 120.000 kr. hvert år. 

 

Seniorrådet finder det kritisabelt, at der indføres egenbetaling til kørsel til 

genoptræning. Seniorrådet har en bekymring for, at borgerne af denne grund 

fravælger genoptræningen. Får borgerne ikke den fornødne genoptræning, vil 
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det forringe det den enkelte borgers mulighed for igen at blive selvhjulpen, 

hvilket kan give det offentlige større økonomiske udgifter på længere sigt.  

 

Seniorrådet vil have en opmærksomhed på, om flere borgere fravælger 

genoptræning når der indføres egenbetalingen til kørsel.    

 

Sag nr. 3.1 Lissi og Peters kompetence ved møder i Nordgruppen og 

Regionsældrerådet. 

 

Sagsfremstilling: 

Der opstår jævnligt spørgsmål fx om høringssvar til Regionsrådet, der skal 

tages stilling til på møderne. 

Lissi og Peter tager stilling til spørgsmålene på mødet, hvor spørgsmålet 

opstår. 

 

Indstilling: 

Lissi og Peter har kompetence på Rådets vegne til at tilkendegive Seniorrådets 

holdning. 

 

Beslutning: 

Seniorrådet tilkendegav, at Lissi og Peter har mandat på Seniorrådets vegne 

ved Regionsrådets møder. 

 

Sag nr. 3.2 Tilmelding til Danske Ældreråds Temamøder og 

Ældrepolitisk konference 

Sagsfremstilling 

Tilmeldt til Temadag om boliger til ældre, 24. oktober i Ballerup: Søren, Peter 

og Lissi  

Tilmeldt til Temadag om boliger til ældre, den 25. oktober i Ringsted: Lis 

Tilmeldt til Vingstedkonferencen den 23. november: Søren, Jørgen, Lis og Lissi 
Indstilling: 

Aftale kørsel! 

Beslutning: 

Lis Olsen meldte afbud til at deltage i Temadagen om boliger til ældre den 25. 

oktober. 

 

Søren Holmgaard deltog ikke i mødet, men Seniorrådet har forhåbning om, at 

Søren vil lægge bil til når Søren, Jørgen, Lis og Lissi skal deltage i 

Vingstedkonferencen den 23. november. Alternativt kan Jørgen køre. 

 

Sag.nr. 3.3 Beskæftigelsesplan 2024 

Sagsfremstilling 

JOB, Erhverv og Kultur skal behandle beskæftigelsesplan 2024 på møderne 

oktober, november og december. 

Seniorrådet er ikke blevet hørt om beskæftigelsesplanen i denne 

byrådsperiode, det er en fejl. 

Seniorrådet har stor interesse i og hvilke tiltag der igangsættes for de 60+ 

årige. 
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Indstilling: 

Beslutning: 

Seniorrådet vil rette henvendelse til formand for det politiske udvalg Job, 

Erhverv og Kultur, Michael Tøgersen og orientere om, at Seniorrådet skal 

høres vedr. beskæftigelsesplan 2024. 

 
I høringssvaret til beskæftigelsesplanen vil Seniorrådet ligeledes orienterer om 

Seniorjob.dk  

SeniorJob.dk er en oversigt over ledige stillinger, som passer til et aktivt 
pensionistliv. 

SeniorJob.dk er en del af SeniorKlar, som blandt andet skal forberede seniorer til 
en gradvis tilbagetrækning fra arbejdsmarkedet. 

Her kan virksomheder slå ledige stillinger op, som egner sig til seniorer på 

efterløn, seniorpension eller folkepension. 

 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

Jørgen fremlægger status på mødet. 

Indstilling: 

Beslutning: 

Der er fortsat budget til aktiviteter. Gode idéer er velkomne. 

 

Lissi tager kontakt til Ældre Sagen og Faglige Seniorer og spørger ind til, om 

de er interesseret i at afholde et fællesarrangement og udbrede kendskabet til 

Seniorklar/Seniorjob. 

 

Sag nr. 5  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

Sagsfremstilling 

• Udpegning af seniorrådsrepræsentant til De Tre Ege 

• Udpegning af seniorrådsrepræsentant til Smagspanelet 

 

Indstilling: 

Beslutning: 

Lis Olsen bliver fremadrettet Seniorrådets repræsentant på omsorgscentret De 

Tre Ege. 

Anne-Mette Olsen indgår fremadrettet i Smagspanelet. Næste møde afholdes 

den 11. oktober kl. 13.30. 

Lissi Gyldendahl eller Søren Holmgaard overtager pladsen i HAB efter Lis 

Olsen. 

 

Sag nr. 6  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 
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Indstilling: 

Beslutning: 

Høringssvarene til de politiske udvalg blev drøftet og godkendt. 

 

Lissi sender høringssvarene til administrationen. 

 

 

Sag nr. 7  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave 

Tilbagemelding fra Solgården 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj 

Tilbagemelding fra De Tre Ege 

Tilbagemelding fra Nordhøj 

Tilbagemelding fra Attendo 

Andre møder 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 

På det sidste beboermøde Peter Møller deltog i på Pedershave tilkendegav 

beboerne, at de var glade for at bo på Pedershave og meget glade for 

personalet og de aktiviteter der blev arrangeret. 

Beboerne var tilfredse med maden, bortset fra vegetarretterne, som ingen var 

begejstret for. 

Der var plads til forbedring omkring rengøringen specielt i øjeblikket, hvor der 

er ved at blive udskiftet låsesystem på stedet, som giver noget støj og snavs.  

 

Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 

Jørgen Hansen skal deltage i et beboermøde på Solgården onsdag den 27. 

september. 

 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 

Anne-Mette Olsen skal deltage i beboermøder på Tolleruphøj den 2. og 3. 

oktober afdelingerne Symfonien og Harmonien.  

1. november afholdes der stiftende generalforsamling i det nye beboer-

pårørenderåd. 

 

Anne-Mette Olsen fik på beboermødet i maj, opfattelsen af, at beboerne gerne 

ville have Seniorrådet var repræsenteret i Beboer-pårørenderådet. Anne-Mette 

har efterlyst referatet fra beboermødet i maj. 

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Inga Helver 

Inga har været til 2 beboermøder på De Tre Ege. Her hersker der også en 

rigtig god stemning blandt beboerne og personalet.  

Maden er det store samtaleemne og en vigtig social begivenhed i beboernes 

hverdag. De var meget begejstret for den helstegte pattegris, som de havde 
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fået til deres OL. 

Nyt låsesystem og det nye Beboer- Pårørenderåd var også på dagsordenen. 

 

Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 

Søren Holmgaard har deltaget i beboermøde på Nordhøj den 4. sep. 

Stemningen var god og beboerne gave udtryk for at de var glade og tilfredse. 

 

Lissi har modtaget en klage fra en pårørende fra Nordhøj, og videregivet 

klagen til Søren Holmgaard, som vil tage den op med Nordhøj. 

 

Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 

Medarbejdersituationen på Attendo er i øjeblikket udfordret på både leder- og 

medarbejderniveau, da mange har opsagt deres stillinger. Attendo har indsat 

en midlertidig ledelse i en overgangsperiode. 

 

Seniorrådet er bekymret for forholdene og patientsikkerheden på Attendo, og 

besluttede, at de vil skrive til Susanne Bettina Jørgensen, formand for Omsorg 

og ældre, og orientere hende om de kritisable forhold på Attendo, som 

Seniorrådet er bekendt med. 

 

Andre møder: 

- Nordgruppen 

Lissi og Peter har sagt ja, til en henvendelse og forløbsprogram for 

Værdig død- Palliativ behandling. 
Vi ønsker alle en værdig afslutning på livet. Men svaret på, hvad en 
værdig død er, varierer fra person til person. Dette tema handler om, 

hvordan I som plejepersonale kan tage den svære, proaktive samtale og 
understøtte borgerens ønsker i den sidste tid. 
Ældrepleje handler ikke kun om pleje, omsorg og opretholdelse af den 

ældres funktioner og livskvalitet. Døden- og især hvordan borgeren 
ønsker den sidste tid skal være- er også en vigtig del, selvom emnet kan 
være vanskeligt at tage op. En værdig sidste tid kræver derfor proaktive 

samtaler og en velforberedt tværfaglig indsats, der bygger på åben 
kommunikation, tillid og nærvær, for at borgeren derigennem kan bevare 
sin autonomi og identitet til det sidste. 

Frederikssund er værter ved næste møde den 14. november i 
Nordgruppen – skal arrangere og - skrive referat og betale for mødet 
Da Peter er forhindret- er der plads til en anden fra Seniorrådet- hvem 

kan deltage? 

 

- Faglige Seniorer 

Der var et oplæg om SENIORLIV, som er et projekt indgået mellem Faglig 

Senior og Østifterne. 

Der er lavet en række analyser, om hvad de 55 + har tænkt sig ift. deres 

arbejdsliv. 

Det er i sin vorden, men der arbejdes med bl.a. en jobportal for seniorer. 

Hvor både virksomheder og arbejdssøgende kan nå hinanden. 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Møde i Nordgruppen den 14. november 
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Beslutning om suppleant for Peter Møller udsættes til næste møde. 

 

Lissi afventer svar fra Faglige Seniorer, om de har en repræsentant, der kan 

deltage i mødet og give en præsentation om regler og vigtige aspekter vedr. 

økonomi i forbindelse med, at den ene ægtefælle flytter i plejebolig. 

 

Faglige Seniorer 

Over fem år vil Østifterne investere tid og kræfter og 22,5 millioner kroner i at 

udvikle værktøjer, der kan hjælpe seniorerne igennem denne vigtige fase i 

deres liv. 

De vil dels udvikle en individuel vejledning i form af en digital platform, der 
skal give seniorerne svar på de mange, mange spørgsmål, man bør stille sig 

selv, både før og undervejs på vej mod livet som pensionist. 

Men de vil også rådgive og hjælpe virksomheder og deres medarbejdere til at 
tage samtalen om, hvordan det aktive arbejdsliv skal planlægges. Den gode 

seniorsamtale er afgørende for, at både virksomheden og medarbejderen får 
det fulde udbytte arbejdslivet igennem. 

For i en tid hvor virksomheder og kommuner mangler arbejdskraft, er den 

bedste investering at bede seniorerne om at blive lidt længere på 
arbejdspladsen. På vilkår som begge parter kan se sig selv i. 

Østifterne vil også dokumentere, at den gode overgang har en positiv effekt 

på samfundsøkonomien. Derfor udvikler de sammen med Institut for 
Lykkeforskning et nyt værktøj, Trivselsbanken, der skal gøre det muligt at 
beregne trivselsværdien af en konkret indsats. For alting har en bundlinje. Men 

bundlinjen kan ikke nødvendigvis måles i en traditionel regnemaskine, selv om 
vi nok kan få øje på den helt åbenlyse værd 

Seniorklar hjælper bl.a. 55+ årige med at lægge en plan for seniorlivet og 
virksomheder med at få arbejdskraft. 

På Seniorjob.dk kan du søge arbejde med netop det område du har lyst til og 

det antal timer eller dage formår. Der er d.d. ca. 1400 stillinger i jobbasen. 

Som nævnt under punkt 4, tager Lissi kontakt til Ældre Sagen og Faglig 

Seniorer og spørger ind til, om de er interesseret i at afholde en 

fællesarrangement og udbrede kendskabet til Seniorklar/Seniorjob. 

 

Sag nr. 8  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Lars Boe  

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 

Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 

Unge, fritid og idræt v/ Lars Boe 

Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 

HAB: Lis Olsen 
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Indstilling: 

Beslutning: 

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

Anne Mette Olsen orienterede om et inspirerende indslag på 

Socialdemokratiets årsmøde, hvor et ungt partimedlem holdte et oplæg om 

sammenhængskraft og klimabidrag. 

 

Job erhverv og Kultur v/Lis Olsen 

Kvalitetsstandarderne sendes i høring. 

 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

Sagsfremstilling 

Lissi har nu fået ordnet Seniorrådets hjemmesiden og den er opdateret. 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Materialet demenskonsulenterne viste på temadagen den 30. maj i Elværket, 

lægges ikke på Seniorrådets Facebook eller hjemmeside. Mange af de samme 

oplysningerne findes på kommunens hjemmeside. 

 

Peter Møller er blevet hacket på Facebook og kan ikke tilgå Seniorrådets 

Facebookprofil. Peter prøver at få løst problemet og få forbindelse med 

Facebook, men det er svært at opnå kontakt. 

   

Sag nr. 10  Eventuelt 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Inga Helver stopper sit virke i Seniorrådet pr. d.d. 

Seniorrådet takkede Inga Helver for hendes store engagement og arbejde i 

Seniorrådet, og ønsker hende al held og lykke med hendes nye tilværelse i 

Jylland. 
 

 


